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PROTOKÓŁ NR XXIII.2016 
z przebiegu XXIII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 30 czerwca 2016 r. 
 
XXIII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych (nieobecni: Danuta Pyrtko, 

Ireneusz Nijaki – usprawiedliwieni). Lista obecności radnych stanowi załącznik 
nr 1 do protokołu nr XXIII.2016. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 
Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 
 

Ad 1. 
Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1115 otworzył XXIII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 19 radnych, co stanowi 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Pan Starosta, Przewodniczący Zarządu wręczył powierzenie stanowiska 

dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Sulechowie 
Dagmarze Zientek 
 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Zarząd przygotował autopoprawki 
do WPF i budżetu powiatu na 2016 rok.  

Porządek obrad Rada przyjęła jednogłośnie, 19 „ZA”. 
 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie XXIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XXII.2016. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja w zakresie: zimowego utrzymania, wykonania remontów 

i modernizacji dróg w 2016 roku.  



 2

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie im. 
Jana Pawła II w Zielonej Górze oraz Domu Pomocy Społecznej 
w Trzebiechowie za 2015 rok. 

10. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu 
Zielonogórskiego za 2015 rok. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) przyjęcia Statutu Zielonogórskiego Związku Powiatowo- Gminnego, 

(druk 146); 
2) zmiany Uchwały Nr XI.70.2015 Rady Powiatu Zielonogórskiego z dnia 

9 września 2015 r dotyczącej wskazania przedstawiciela Rady Powiatu 
Zielonogórskiego do składu Powiatowej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego, (druk147);   

3) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Zabór (druk 151); 
4) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Babimost (druk 152); 
5) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Szpitala 

Rehabilitacyjno-Leczniczego dla Dzieci SPZOZ w Wojnowie (druk 153); 
6) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie (druk 154); 
7) nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego (druk 155); 
8) rozpatrzenia skargi Pana Piotra Kwiatkowskiego (druk 156); 
9) zmiany wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk148); 
10) zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok, (druk 149); 
11) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-

2022”, (druk 150). 
12. Korekta do sprawozdania z wykonania planu finansowego, w tym 

inwestycyjnego SP ZOZ Sulechów. 
13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie XXIII Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożone są przed sesją. 
XXII.2016 zostały przyjęte jednogłośnie 

 
Ad 4. 

Starosta sprawozdanie z prac członków Zarządu 25 maja do 21 czerwca 
2016 r. przesłał radnym, (załącznik nr 3).  

Starosta przedstawił informację uzupełniającą, (załącznik nr 4). 
Ryszard Górnicki stwierdził, iż w sprawozdaniu  Starosty brak informacji 

o drodze w Górzykowie. Burmistrz Sulechowa zarzuca w telewizji powiatowi, 
a właściwie Radzie niedotrzymanie obietnic i wycofanie się z ustaleń w sprawie 
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rzeczonej drogi. Burmistrz Sulechowa wystosował 31 maja br. Pismo do 
Starosty. Rada powinna znać odpowiedź na zarzuty Burmistrza. Sprawa była 
wielokrotnie omawiana, m. in na posiedzeniach komisji. W budżecie powiatu na 
2016 rok zabezpieczono środki na projekt drogi. Przypomniał, iż wspólnie 
z radnym Romanem Rakowskim prosili o szczegółowe informacje. Stwierdził, iż 
minęło poł roku i kwestia drogi nie posuwa się na przód, stoi w miejscu, 
a powinna być zaawansowana. Należy przygotować projekt drogi i gdyby Gmina 
Sulechów nie przejęła drogi, nie wywiązała się z obietnic, to inwestycja 
zostałaby przesunięta na koniec planu inwestycyjnego powiatu, po wykonaniu 
wszelkich innych prac drogowych. Przypomniał, że nie było porozumienia 
gminy i powiatu w sprawie budowy ronda w Sulechowie w poprzedniej kadencji, 
zmieniła się władza, a ronda nadal nie ma. Kwestia drogi może zostać w ten sam 
sposób nie rozwiązana. Taka sama sytuacja może nastąpić w przypadku drogi 
w Górzykowie. Kategoria drogi nie powinna być przeszkodą, bo jest to 800 m3 

asfaltu oszczędności, które można wykorzystać w innym miejscu., np. do 
Bukowa, w Zaborze czy Trzebiechowie o długości 2 km. Są obecni 
przedstawiciele władz sulechowskich, sołtys Górzykowa i teraz można o tej 
sprawie rozmawiać. 

Edwin Łazicki zwrócił uwagę, że jest punkt interpelacje, lecz jeśli radni 
sobie życzą można w tej chwili wyjaśnić sprawę. 

Dariusz Wróblewski, Starosta Zielonogórski zakomunikował, iż sprawa 
jest w toku, trwają rozmowy, nie ma knowań politycznych, są wyłącznie 
argumenty merytoryczne. Pojawił się spór o przebudowę – budowę drogi. Przy 
przebudowie powiat może „zejść” o kategorię niżej. Wpłynęło pismo Burmistrza 
Sulechowa, jest przygotowany projekt odpowiedzi. Powiat przy przebudowie 
może zejść niżej z kategorii, droga gminna ma szerokość 12 m, zaś powiatowa to 
20 m szerokości i taka droga nie zmieści się przy obecnej infrastrukturze. 
Zaproponował by przekazać gminie dotację na budowę drogi, gmina złoży 
wniosek o „schetynówek”, drogi o niższym standardzie są wyżej punktowane. 
Dodał, iż są poszukiwane różne ścieżki i możliwości, by inwestycja została 
zrealizowana. 

Ignacy Odważny, Burmistrz Sulechowa oznajmił, iż przybył razem 
z sołtys wsi Górzykowo, Bożeną Bykowską i Przewodniczącym Komisji 
Budżetu i Gospodarki Zbigniewem Kaczmarem. Przypomniał, iż listopadzie 
2015 r. została przyjęta przez Radę Miejską Sulechowa uchwała intencyjna w 
sprawie wspólnego realizowania inwestycji drogowej w Górzykowie. Droga 
musi spełniać odpowiednie parametry, wokół rozwija się przedsiębiorczość i 
jeżdżą pojazdy o wysokim tonażu. 150.000 zł dotacji nie rozwiąże problemy. 
Gmina Sulechów składa wniosek o dofinansowanie remontów ul. Koszarowej 
w Sulechowie i drogi w Kijach na połączenie drogi powiatowej z wojewódzką. 
Wnioski są składane, bo są przygotowane dokumentacje. Powiat powinien zrobić 
dokumentację i nawet jeśli gmina nie przejmie drogi to i tak wspólna inwestycja. 
Mieszkańcy mieliby szansę i nadzieję na bezpieczną drogę. Służby gminne 
sprzątają na terenie gminy drogi powiatowe i wojewódzkie bezpłatnie. 
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Mieszkańcy oczekują dobrych dróg i ich oświetlenia. Obecnie wykonano 2 drogi 
i 19 oświetleń. W radzie miejskiej są rozbieżności w sprawie priorytetów 
drogowych, lecz Burmistrz uważa, że wszystkie drogi są potrzebne. 

Dariusz Wróblewski przypomniał zebranym, iż na terenie Gminy 
Sulechów powiat wykonał 6 km dróg, a w pozostałych gminach jedynie 950 m. 

Edwin Łazicki oznajmił, iż podniesienie kategorii, konieczność 
wykupienia działek to olbrzymi koszt, nie do udźwignięcia. 

 
Ad 5. 

Przewodniczący zapoznał ze swoimi działaniami w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 25 maja do 30 czerwca. Pełnił dyżury w biurze 
rady powiatu, uczestniczyłem w posiedzeniach zarządu. Spotykał się również 
z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 
placówkach oświatowych. Cyklicznie spotykał się z Burmistrzem Sulechowa, 
uczestniczył w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w ZSP w Sulechowie 
oraz uroczystościach powiatowych i gminnych. 

Do biura rady wpłynęło pismo Burmistrza Sulechowa w sprawie drogi 
w Górzykowie, kolejne pismo Pani Anieli Łozińskiej (zostało ono skierowane do 
wszystkich przewodniczących komisji rady), otrzymali też Państwo odpowiedź 
Starosty w tej sprawie, gdyż nie leży to w gestii Rady oraz prośba Rady Sołeckiej 
i sołtysa wsi Drzonów o wyrównanie drogi w Drzonowie od krzyżówki w stronę 
oczyszczalni. Sprawą zajmuje się zarząd dróg. Z Dyrektor Powiatowego 
Zielonogórskiego Zarządu Dróg dokonał wizji stanu drogi w Bukowie, ustalono 
usterki. 

Wiceprzewodniczący rady również pełnili dyżury w biurze rady. 
  
Ad 6. 

Edwin Łazicki poinformował, że Michał Bandziak prosi o wsparcie 
dorocznej pielgrzymki sołtysów i samorządowców wiejskich do Lichenia.  

Michał Bandziak gorąco poprosił o wsparcie. Podkreślił, że sołtysi 
powiatu zielonogórskiego są jedyni, którzy uczestniczyli we wszystkich 
pielgrzymkach. Było to możliwe dzięki pomocy między innymi Rady Powiatu, 
radnych i Zarządu Powiatu. Wyraził nadzieję, że i w tym roku uda się wyjechać. 
Pielgrzymka jest też okazją do spotkań, do wymiany doświadczeń. 

Edwin Łazicki poinformował, iż obecnie Rady Sołeckie posiadają fundusz 
sołecki i powinny przez cały rok zabezpieczać środki na planowane wydatki. 
Nie znaczy to radni odmawiają pomocy. 

 
Ad 7. 

Roman Rakowski oznajmił, że mieszkańcy Sulechowa wnioskują  
o wyrównanie nawierzchni jezdni przy hali sportowej i proszą o rozpoczęcie 
procedury przecięcia prze gminę ulic: Al. Niepodległości, Piaskowa i Poznańska 
– skoro gmina utrzymuje porządek na tych droga, niech stanie się ich 
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właścicielem. Zapytał również o wyniki nabory do klasy sportowej z S.O.S. 
w sulechowskim liceum ogólnokształcącym. 

Stanisław Okopień złożył podziękowania Agnieszce Szeląg, Dyrektor 
Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie za organizację corocznej olimpiady 
dla mieszkańców domów pomocy społecznej. Podziękował również Izabelli 
Staszak, Wójt Gminy Trzebiechów za udzielone wsparcie i pomoc. Poprosił 
radnych o większą frekwencję na tej corocznej imprezie. Wyraził podziękowania 
radnej Jadwidze Oziemkowskiej i radnemu Ireneuszowi Plechanowi za udział 
w spotkaniu z mieszkańcami w Bełczu. Zwracając się do komendantów policji 
poprosił o zwiększenie patroli i wzmożoną czujność ze względu na trwające 
wakacje, wystąpiły podpalenia samochodów, kradzież zwierząt. 
 
Ad 8. 

Informacja w zakresie: zimowego utrzymania, wykonania remontów 
i modernizacji dróg w 2016 roku został przyjęta jednogłośnie, bez uwag. 

 (załącznik nr 4). 
 
Ad 9.  
 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie im. 
Jana Pawła II w Zielonej Górze oraz Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie 
za 2015 rok. Radni bez uwag, jednogłośnie przyjęli informację.  
  
Ad 10.  

Ocena zasobów pomocy społecznej Powiatu Zielonogórskiego za 2015 rok 
zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik nr 6).  
 
Ad 11. 
 Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały 
omówione na posiedzeniach komisji i zostały pozytywne zaopiniowane.  
 

1) Radni, 18 głosów ZA, przy 1 WSZTRZYMUJĄCYM (Roman 
Rakowski) podjęli Uchwałę XXIII.137.2016 w sprawie przyjęcia Statutu 
Zielonogórskiego Związku Powiatowo- Gminnego (załącznik nr 7). . 

2) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXIII.138.2016 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XI.70.2015 Rady Powiatu 
Zielonogórskiego z dnia 9 września 2015 r dotyczącej wskazania 
przedstawiciela Rady Powiatu Zielonogórskiego do składu Powiatowej 
Rady Działalności Pożytku Publicznego (załącznik nr 8). . 

3) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXIII.139.2016 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Zabór (załącznik 
nr 9). . 

4) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXIII.140.2016 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Babimost. (załącznik 
nr 10).  
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5) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXIII.141.2016 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Szpitala 
Rehabilitacyjno-Leczniczego dla Dzieci SPZOZ w Wojnowie (załącznik 
nr 11). 

6) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXIII.142.2016 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie  

7) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXIII.143.2016 
w sprawie nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu 
Zielonogórskiego  

8) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXIII.144.2016 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Piotra Kwiatkowskiego 

9) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXIII.145.2016 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

10)  Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXIII.146.2016 
w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok . (załącznik nr 12). 

11) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXIII.147.2016 
w sprawie  zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na 
lata 2014 2022,. (załącznik nr 13). 

 
Ad 12.  
 Korekta do sprawozdania z wykonania planu finansowego, w tym 
inwestycyjnego SP ZOZ Sulechów została przyjęta bez uwag. 
 
Ad 13.  
 Dariusz Wróblewski nawiązując do zapytań radnego Ryszarda 
Górnickiego na XXII sesji poinformował, że odpowiedź została udzielona 
pisemnie. Sprawa nawierzchni przy hali jest już załatwiona. Kwestia przejęcia 
drogi jest zasadna, choćby z przyczyn racjonalnych: nawierzchnia należy do 
powiatu, podziemne media do gminy. W Przypadku awarii rurociągu jest to 
podwójny problem gminy. 
 Edwin Łazicki przypomniał, iż w Kargowej przejęto drogi powiatowe 
i nie ma już problemów. Odnosząc się do pytania radnego Romana Rakowskiego 
w sprawie działania S.O.S. poinformował, że było 8 kandydatek, będą 
funkcjonowały klasy i odbywały się treningi. We wrześniu nastąpi weryfikacja 
i będą badania potencjału, są dziewczęta z potencjałem. Po zmianach 
w finansowaniu S.O.S. trenerzy otrzymają wynagrodzenie dopiero od 
października – taka nowa polityka w PZPS 
 Ryszard Górnicki oznajmił, że pomieszczenia szpitalne powinny pozostać 
w zasobach szpitala, jako rezerwa na przyszły rozwój. Zaproponowała sprzedaż 
nieruchomości w Górzykowie. 

Dariusz Wróblewski oznajmił, że w sprawie nieruchomości w Górzykowie 
rozpatrywane są różne wariant i rozwiązania, również inne niż remont. 

Roman Rakowski dopytał o możliwość umiejscowienia w budynku 
świetlicy wiejskiej. 
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Dariusz Wróblewski powtórzył, iż nie ma ostatecznych decyzji 
o pomieszczeniach w Górzykowie, o realnych wariantach zagospodarowania 
Rada zostanie poinformowana. Starosta poprosił o dokładne zrozumienie, by nie 
rozprzestrzenił się zły przykaz i przekłamana informacja. 

Edwin Łazicki dodał, iż nowa droga S# spowodowała obniżenie wartości 
działek, m. in. W Górzykowie. 

Ryszard Górnicki podkreślił, że chodzi o wspólne działania. 
Edwin Łazicki podziękował radnym za okazaną pomoc finansową 

w organizacji pielgrzymki sołtysów. 
 
Ad 14.  

Ryszard Górnicki spytał jakie drogi powiatowe  przejął Roman Rakowski, 
jako burmistrz Sulechowa. 

Roman Rakowski odpowiedział, że przyjął strategię przejmowania dróg, 
były też prowadzone rozmowy z ówczesnym Starostę, Ireneuszem Plechanem 
o przejęciu ulicy Al. Niepodległości w Sulechowie, ale bez zimowego 
utrzymania. Dariusz Wróblewski podziękował radnym za współpracę w 
I. półroczu i życzył spokojnych, radosnych i bezpiecznych wakacji. 

 
Ad 15.  

 
O godz. 1250 Przewodniczący Rady zamknął obrady XXIII Sesji Rady 

Powiatu Zielonogórskiego, życząc miłych urlopów i szczęśliwych powrotów 
z nich  
 
 
 
 
 
 

Protokolant         Przewodniczący Rady 
        Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
                  Edwin Łazicki 


